
April
2025

Tussentijdse update 
van de netwerkagenda



Update provinciale netwerkagenda | 2025

Met enthousiasme bied ik jullie de nieuwste update van de Friese netwerkagenda 2025 aan!  
Deze update biedt een overzicht van de voortgang van de projecten waar we dit jaar als 
Fries Bibliotheken Netwerk volop aan werken. 

We vinden het belangrijk om jullie goed op de hoogte te houden van de ontwikkelingen, zodat 
we samen de voortgang kunnen volgen, de vorderingen kunnen monitoren en, indien nodig, 
kunnen bijsturen. 

In deze update vinden jullie niet alleen de nieuwste informatie over de projecten, maar ook 
wat ons opvalt. Zo signaleren we aandachtspunten op tijd en kunnen we hier samen actie op 
ondernemen. We vertrouwen erop dat deze updates jullie inzicht bieden in de belangrijke stappen 
die we zetten, en hebben er zin in om deze ontwikkelingen samen met jullie verder vorm te 
geven. Mochten er vragen of opmerkingen zijn, schroom dan niet om contact op te nemen met 
de projectleiders. Zij staan klaar om te helpen! 

Veel leesplezier en dank voor jullie betrokkenheid!

Met vriendelijke groet,
Barbra Bloemink



Grip door gezond navigeren

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?FBN Uitwerkteam nam deel aan de designsessie van de FPA- 
FrIZA, hierbij waren we goed vertegenwoordigd en hebben we 
aandachtspunten voor ons projectplan gekregen.12 maart hebben we tijdens een themasessie de standpunten van de 
bibliotheek ten opzichte van gezondheid in de bibliotheek besproken 
en daarin onze positie bepaald. Ook hebben we het gehad over de 
mogelijkheden en de kansen. 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?We werken aan een position paper die onze richting bepaalt in de 
gehele FrIZA aanvraag. Deze position paper heeft ook als doel om ons 
als netwerk van bibliotheken te positioneren ten opzichte van mogelijke 
samenwerkingspartners. Daarnaast zullen we aanstaande twee 
maanden meer horen over de voortgang van de snelle toets van de FrIZA 
en of we verder kunnen uitwerken.

 Wat valt op?  Bibliotheekorganisaties willen een rol pakken in het thema gezondheid, 
stellingen tijdens de themasessie hielpen in het bepalen van onze 
positie. Wat opvalt is dat de bibliotheek goed moet verduidelijken wat 
de extra groeikansen zijn in dit project naast de bestaande basistaken. 

Kerndoel
Een gemeenschapsbibliotheek speelt in op actuele maatschappelijke ontwikkelingen. Het project ‘Grip door gezond navigeren’, verkent de rol van de bibliotheek in de zorgtransitie als onderdeel van de FrIZA aanvraag. De bibliotheek als platform voor het versterken van gezondheidsvaardigheden. Het biedt inwoners een laagdrempelige manier om zorg te begrijpen en beheren, en bevordert zelfredzaamheid.

Contactpersoon
Bodil Stelwagen

 

Wat is de status?    

Gemeenschapsbibliotheek

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

•  De lector van het onderzoek van de HvA vroeg om het geven van 

een presentatie voor de leden van het consortium over de visie 

van de  gemeenschapsbibliotheek in Fryslân en het model over 

buurtgericht werken. Dit leverde een interessant gesprek op. 

•  Met collega Thillie (coördinator Blikverruimers) overlegd over deel 

drie van een Blikverruimer. Om zoveel mogelijk resultaten van het 

onderzoek van de HvA te kunnen gebruiken en om te bepalen wat 

daarvan geschikt is voor een sessie, is het plan om deze zo laat 

mogelijk in het jaar te organiseren.
  

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

• In april vindt in Nijmegen de volgende bijeenkomst van het 

consortium plaats. Dan worden de eerste resultaten van het 

onderzoek gedeeld, besproken én verder gebracht. 

• Afspraken maken over en het organiseren van het verder uitwerken 

van visie en beeld van de gemeenschapsbibliotheek.   

 Wat valt op?  
De afgelopen weken gebeurde er veel op de drie thema’s van 

basisvaardigheden. Daarnaast viel de projectondersteuning weg 

vanwege ziekte en zwangerschapsverlof. Vanwege het moeten stellen 

van prioriteiten is dit onderdeel tijdelijk op een lager pitje gezet. 

Kerndoel
In 2025 willen we een gezamenlijk beeld 

hebben van en woorden hebben voor 
de gemeenschapsbibliotheek in Fryslân. 

Daarnaast stellen we vast hoe het samen 

optrekken van het FBN op dit thema er uit 

ziet. Verder werken we mee aan landelijk 

onderzoek over kennis en vaardigheden die 

werken met de gemeenschap vraagt van de 

medewerkers van bibliotheken en wisselen 

we hier kennis en informatie over uit.

Contactpersoon
Joppa Wuite
Bodil Stelwagen

 
 

Wat is de status?   

versterken 
gemeenschappen



Impact gericht werken

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

Op basis van de inzichten die vorig jaar zijn opgedaan, zijn we aan de 

slag met een plan van aanpak. Hierin maken we onderscheid in een 

aantal niveaus. 
1)  Korte termijn: we ontwikkelen een stappenplan, een toolkit en maken 

intervisie mogelijk. 
2)  Middellange termijn: we onderzoeken of een verandertheorie per 

opgave/programma haalbaar is en benoemen ook specifiek onze 

impact als POI in die verandertheorie. 

3)  Lange termijn: een monitoringsaanpak per opgave, te beginnen met 

die rondom leesbevordering/taalvaardigheid. 

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

We werken het plan van aanpak verder uit en bereiden een document 

voor om te bespreken in het directieberaad. In dit document delen we 

zowel inzichten uit het onderzoek en ook onze visie als Fers, inclusief 

hoe we het netwerk hierin willen betrekken. 

 Wat valt op?
Collega Jennifer (Adviseur Digitaal Burgerschap) is momenteel ziek en 

haar rol in dit project wordt voorlopig niet vervangen. We moeten erop 

letten dat we in de uitwerking van de plannen dit jaar de ureninzet 

realistisch begroten. 

Kerndoel
In 2025 werken we de inzichten van 2024 

verder uit in een visie en plan van aanpak 

voor impactgericht werken. Belangrijke 

focuspunten zijn het integreren van impact 

in de PDCA-cyclus, het onderzoeken 

van een Theory of Change voor Fers, het 

implementeren van een stappenplan, het 

opzetten van een impactteam, kennisdeling 

binnen het FBN en het zichtbaarder maken 

van de impact.

Contactpersoon
Elly Bouma
Jennifer Veldman

 

Wat is de status?     

overkoepelend

Versterken FBN Netwerk

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?De eerste mijlpaal van dit project is het opleveren van een 
plan van aanpak. Dit plan van aanpak is voorbereid en wordt 
voorgelegd in het directieberaad van 13 april. 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?Uitvoering plan van aanpak, onder voorbehoud uitkomsten 
directieberaad.

 Wat valt op?
Het project heeft overlap met andere projecten op de Friese 
netwerkagenda, namelijk: gezamenlijke lobby, op weg naar 
de zorgplicht en zichtbaarheid FBN. Deze projecten kunnen 
eigenlijk niet los van elkaar worden gezien. 

Kerndoel
Het FBN wil het netwerk versterken door zes leidende principes te realiseren en te borgen. In dit project geven we opvolging aan de gemaakte afspraken.Het doel is om sterker in te zetten op gezamenlijke doelen en bredere allianties te bouwen om complexe opgaven met grotere impact aan te pakken.

Contactpersoon
Barbra Bloemink

Wat is de status?     



Gezamelijke lobby FBN

Op weg naar de zorgplicht

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

Media maart is op de website van de VOB de toolkit gemeenteraads-

verkiezingen gepubliceerd. 
Fers is nauw betrokken geweest bijde totstandkoming van deze 

toolkit. Tevens hebben we een start gemaakt met het verkennen van 

de Europese lobby met de Adviseur Meertaligheid. Daarnaast heeft 

een afvaardiging van de provinciale BBB fractie een werkbezoek aan 

Fers gebracht.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Tijdens het directeurenoverleg van 11 april aanstaande zullen we een 

voorstel doen over hoe we de VOB toolkit gezamenlijk in kunnen zetten 

richting de gemeenteraadsverkiezingen in 2026.

 Wat valt op?
Het valt op dat het project lobby, het project zorgplicht en het project 

het versterken van het netwerk niet los van elkaar te zien zijn.

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Op 4 februari 2025 hebben we een startbijeenkomst georganiseerd. Daar waren bijna alle bibliotheken vertegenwoordigd en een groot gedeelte van de 18 Friese gemeentes. Ook de provincie was vertegenwoordigd. Tijdens deze bijeenkomst gaven Klaas Gommers van de VOB en Anita Nemeth en Edith van Emmerik van het ministerie van OCW uitleg over de wetswijziging Wsob. Er was veel aandacht voor de context van de aankomende zorgplicht, maar ook voor de financiële consequenties voor de gemeentes. Daarnaast hebben we een kennisdossier geopend op de website met alle relevante informatie. 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?Momenteel bereiden we een zelfde soort bijeenkomst voor als die van begin februari, maar dan voor de wethouders en gedeputeerde. Dit doen we op verzoek van de ambtenaren van de Friese gemeentes. We zijn nog in afwachting van het normenkader en de datum waarop het wetsvoorstel behandeld gaat worden in de Tweede Kamer.

 Wat valt op?
Waar we eerst dachten dat we met de bijeenkomst op 4 februari aan de late kant waren, blijkt dat we de eerste provincie zijn die zo’n soort bijeenkomst georganiseerd hebben.

Kerndoel
Het politieke landschap verandert snel 

met nieuwe partijen en gezichten in 

gedeputeerde staten en provinciale 

staten. De gemeenteraadsverkiezingen 

van 18 maart 2026 komen eraan. Dit 

project ontwikkelt een stappenplan 

richting de verkiezingen en onderzoekt 

hoe Fryslân meer kan bereiken in Europa 

voor belangrijke thema’s van het FBN.

Kerndoel
Vanaf 1 januari 2026 gaat voor alle 
gemeentes een zorgplicht gelden voor het 
bibliotheekwerk. Alle gemeentes dienen dan 
een volwaardige bibliotheek te hebben waar 
gewerkt wordt aan de 5 maatschappelijke 
opgaven. De provincie krijgt hierbij een 
toezichthoudende rol. In Fryslân willen 
we (FBN, de provincie en de gemeentes) 
samenwerken richting de implementatie van 
deze zorgplicht.

Contactpersoon
Julie Bruijnincx

 

Contactpersoon
Julie Bruijnincx

 

Wat is de status?   

Wat is de status?      

overkoepelend

https://www.debibliotheken.nl/gemeenteraadsverkiezingen
https://www.debibliotheken.nl/gemeenteraadsverkiezingen 
https://fers.nl/nieuws/kennisdossier-zorgplicht


meertaligheid

Bouwen aan de Meertalige bibliotheek

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

A.  Eén groep leesconsulenten en twee groepen frontofficemedewerkers hebben de 

cursus Frysk en meertaligheid gevolgd.
B.  Eerste stappen zijn gezet om de doelstellingen van de provinciale werkgroep vast 

te stellen en vanuit daar lokale werkgroepen op te richten. Een eerste gesprek is 

gevoerd met NHL Stenden, die gaat ondersteunen bij het vormen van een visie en 

strategie met betrekking tot Frysk en meertaligheid binnen het FBN.

C.  Er is geïnventariseerd welke activiteiten plaatsvinden rondom meertaligheid 

binnen het FBN, er wordt data verzameld over meertalige titels en NHL Stenden 

gaat in opdracht van Fers onderzoek doen naar het vergroten van de effectiviteit 

van de Friestalige collectie.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

A.  In april vindt een terugkomdag plaats voor de leesconsulenten, waarbij ook de 

skoalstipers vanuit Taalplan Frysk zijn uitgenodigd om samenwerking tussen deze 

groepen te bevorderen. Dit is de laatste geplande scholing, waarna we de cursus 

onder de loep nemen. We gaan hierin o.a. samenwerken met Marieke Andela.

B.  We gaan bezig met het opstellen van doelstellingen voor de lokale werkgroepen.

 Wat valt op?  
De provinciale werkgroep heeft enthousiaste leden die zeer bevlogen zijn en 

graag aan de slag willen met de lokale werkgroepen binnen de bibliotheken. 

Ook de gesprekken met NHL Stenden zijn inspirerend en veelbelovend. Kortom: 

enthousiasme en draagvlak alom. 

Kerndoel
De meertalige bibliotheek is een inclusieve 
organisatie waar (moeder)taal deel 
uitmaakt van de identiteit en medewerkers 
deskundig zijn in meertaligheid. Er is 
ruimte om te experimenteren met taal 
en verhalen te delen. De prioriteiten voor 
2025 zijn: A. Deskundigheidsbevordering, 
B. Visie op de provinciale werkgroep 
ontwikkelen en C. Aansluiten bij het 
project ‘Meertalige Collectie’.

Contactpersoon
Gertrud Palstra 
Berber van der Wal

  

Wat is de status?    

dBos en meertaligheid

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Dit project is nog niet opgestart. Er is een verkennend gesprek gevoerd met Sanne (Adviseur Taal & Leesbevordering) en we verwachten in Q2 te beginnen.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?Nu de ruimte voor meertaligheid en de moedertaal is verankerd in de missie van dBos en BoekStart, gaan we dit vertalen naar de bouwstenen. We gaan per bouwsteen onderzoeken welke concrete afspraken gemaakt kunnen worden over Frysk en meertaligheid.

Kerndoel
In 2024 heeft het FBN een visie 
op de Bibliotheek op school 
(dBos) vastgesteld, waarin 
ruimte en aandacht is voor 
meertaligheid en de moedertaal 
omdat dit bijdraagt aan de taal- 
en leesontwikkeling. In 2025 
werken we aan de verankering 
en invulling van meertaligheid 
binnen BoekStart en dBos.

Contactpersoon
Gertrud Palstra 
Berber van der Wal

  

Wat is de status?    



Doorontwikkeling Fries Leesoffensief

Kerndoel
In 2025 borgen we de Leescoalitie en Raad 

van Inspiratie binnen het Fries Leesoffensief 

(FLO) en versterken we de supportstructuur. 

We sturen actief op impact door de activiteiten 

van het Fries Leesoffensief te meten, zodat we 

kunnen identificeren wat goed gaat, wat we 

moeten behouden en waar bijsturing nodig is. 

De actieagenda wordt jaarlijks geüpdatet.

Contactpersoon
Bodil Stelwagen

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

Eind december werd een impactmeting onder de Leescoalitieleden 

verstuurd, gevolgd door verdiepende gesprekken. Daarna vond er een 

strategiesessie plaats met Leescoalitieleden, begeleid door The Impact 

House. Tijdens deze sessie werd aangegeven dat er meer nadruk gelegd 

moest worden op het sturen op lange termijn impact met concrete 

gezamenlijke acties. 
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Er wordt een vervolgsessie gepland met meer verdiepende 

achtergrondinformatie over de veschillende thema’s en doelgroepen. 

Ook komt de Raad van Inspiratie in mei weer samen.

 
 Wat valt op?  

Er is grote welwillenheid om samen te werken aan leesbevordering 

in Fryslân en het terugdringen van laaggeletterdheid in het gehele 

netwerk van de Leescoalitie. Het impactgerichte werken wordt 

gewaardeerd en is voor sommige organisaties een nieuwe methode.

Wat is de status?    

taal | fries 
leesoffensief

Ambassadeursnetwerk

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?Er zijn inmiddels 10 VO-scholen geworven. Er is een online campagine opgestart met filmpjes van ambassadeurs waarbij ze vertellen waarom zij lezen zo belangrijk vinden en zich inzetten voor FLO. Leden werven leden en er zijn inmiddels 120 lettergekken (ambassadeurs in Fryslân). Middels de nieuwsbrief worden organisaties uitgelicht en kunnen de ambassadeurs zich inschrijven voor de tweede inspiratiedag. Deze staat gepland op 10 mei. Tijdens de inspiratiebijeenkomst krijgen de ambassadeurs de basis van FLO mee en wordt er aandacht geschonken aan wat laaggeletterdheid is.   
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?De verandertheorie voor het ambassadeursnetwerk wordt verder uitgewerkt en geconcretiseerd. Er worden nieuwe ambassadeurs geworven, maar er wordt ook aandacht gegeven aan de (reeds) aangemelde ambassadeurs. Daarnaast gaan we gericht organisaties benaderen om aan te sluiten. 

 Wat valt op?  
Het is belangrijk om ook aan borging te doen. Dit doen we o.a. door middel van een online omgeving (Whatsappgroep). Daarin geven we updates en delen we leuke activiteiten/tips. We sturen een nieuwsbrief en er wordt een voorleeswedstrijd georganiseerd waar de ambassadeurs aan mee kunnen doen.

Kerndoel
Het werven van ambassadeurs voor het Fries Leesoffensief (FLO) en het beheren van het bestaande netwerk. Samen met onze ambassadeurs doorbreken we stigma’s rondom laaggeletterdheid, motiveren we anderen om mee te doen en maken we geletterdheid bespreekbaar. Ambassadeurs zijn invloedrijke personen, Friezen die veel lezen en organisaties met een warm hart voor een geletterd Fryslân.

Contactpersoon
Thillie Bremer

Wat is de status?     



taal | fries 
leesoffensief

Monitoringsaanpak/ 
kennisinfrastructuur

Kerndoel
De Monitoringsaanpak wordt onderdeel 

van het Fries Leesoffensief en bestaat uit 

samenwerking tussen partners die kennis 

verzamelen en zichtbaar maken. Doelen zijn het 

opbouwen, toegankelijk maken en verspreiden 

van kennis over leesbevordering in Fryslân, 

met leesplezier als middel om jong en oud te 

motiveren tot lezen.

Contactpersoon
Bodil Stelwagen

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

KWINKgroep is gevraagd voor een adviesrapport hoe de 

monitoringsaanpak in te richten, specifiek over de vorm. Via de 

Leescoalitie heeft de KWINKgroep contactpersonen van verschillende 

(kennis)instellingen gesproken. Met de bedoeling elkaar te versterken 

en niet onnodig een nieuwe aanpak te ontwerpen. Ook komt er een 

overzicht van de organisaties en de doelstellingen waaraan ze werken 

met betrekking tot leesbevordering. Met Sterk Techniek Onderwijs 

(STO) zijn verkennende gesprekken hoe samen te werken aan breed 

onderzoek, ook samen met Planbureau Fryslân.  

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Dit advies zal gedeeld en besproken worden en er zal een start 

gemaakt worden met de daaruitvolgende acties. 

 
 Wat valt op? 

Er is veel vraag naar meer achtergrondinformatie en kennis; zowel 

ambassadeurs als bestuurders willen zich graag verder verdiepen in 

leesbevordering en laaggeletterdheid.

Wat is de status?    

Writersblock X FLO

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?We zijn op bezoek geweest bij Writers Block om een start te maken met het project. We hebben een planning gemaakt waarbij de Leesoffensief Murals vanaf de zomer gerealiseerd gaan worden. Tevens hebben we onderzocht welke muren en organisaties zich lenen voor impact meten, want dat is ook een element van dit project. Dragen deze Murals bij aan het bevorderen van leesplezier?   
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?Eind maart zijn alle eerste gesprekken gevoerd met de organisaties die hebben aangegeven een Mural te willen. Daarna zullen eventuele subsidies moeten worden aangevraagd. Tot slot gaat Writers Block op zoek naar een geschikte kunstenaar om een ontwerp te maken. 

 Wat valt op? 
We krijgen van alle kanten vragen of we nog meer Murals willen realiseren. Helaas is daar dit jaar geen ruimte voor, maar wellicht kan het project volgend jaar gecontinueerd worden.

Kerndoel
In 2025 realiseren we vijf muurschilderingen in samenwerking met Writers Block om leesplezier en het Fries Leesoffensief zichtbaar te maken in de openbare ruimte. We koppelen de muurschilderingen, waar mogelijk, aan de vijf maatschappelijke opgaven van het FBN, met focus op leesplezier en het vergroten van taalvaardigheid. We monitoren de effecten op leesplezier.

Contactpersoon
Julie Bruijnincx

Wat is de status?     



taal | 
educatie

Friese aanpak Boekstart

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

Met KWINKgroep en domeinspecialisten voorbereidingen getroffen voor 

onze eerste sessie op woensdag 26 maart. Doel is om te monitoren en 

de afspraken van de Friese Aanpak te borgen/kwaliteitsslag te maken.                                                                           

De doorontwikkelingsgelden van Masterplan Basisvaardigheden zijn 

bijna allemaal verantwoord en per 1 april kunnen de nieuwe locaties 

aangevraagd worden. Lobby BoekStart is op de achtergrond begonnen, 

we zoeken naar (structurele) financiering en kweken urgentie 

bij ketenpartners.  
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Maart en april staan in het teken van het monitoren en verbeteren 

van de kwaliteit binnen de Friese Aanpak BoekStart en dBos PO.  

Rixt (Mar en Fean) is hierbij betrokken als tandemdirecteur. Er staat 

een gesprek met de GGD op de planning in het kader van de lobby 

voor BoekStart (dit is geen formeel onderdeel van de netwerkagenda, 

maar een soort schaduwproject).

 Wat valt op? 
De voorbereiding voor de eerste sessie is ruim op tijd gestart. 

Domeinspecialisten worden actief betrokken, en de samenwerking 

verloopt goed. Er is nieuwsgierigheid naar hoe zij de sessies zullen 

ervaren. Het is gelukt om dit jaar 9 bijeenkomsten te plannen, 

ondanks volle agenda’s. De betrokkenheid en commitment zijn 

duidelijk aanwezig.

Kerndoel
In 2024 is de Friese aanpak BoekStart 

omarmd. In 2025 ligt de focus op het 

monitoren van de voortgang en het 

doorontwikkelen van de effecten, met 

nadruk op expertise, kennisoverdracht in 

de kinderopvang, ouderbetrokkenheid en 

mogelijk het IKC. Twee sessies over digitale 

geletterdheid en meertaligheid worden 

georganiseerd, met als doel BoekStart in 

elke bibliotheek te implementeren.

Contactpersoon
Sanne de Boer

Wat is de status?     

Friese aanpak dbos Primair onderwijs 
(PO)

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?
In samenwerking met KWINKgroep en domeinspecialisten zijn de 

voorbereidingen getroffen voor onze eerste sessie op woensdag 

26 maart. Het doel is om de voortgang te monitoren, de afspraken 

binnen de Friese Aanpak PO/BoekStart te borgen en een kwaliteitsslag 

te maken. De doorontwikkelingsgelden van het Masterplan 
Basisvaardigheden zijn vrijwel volledig verantwoord, en vanaf 1 april 

kunnen de nieuwe locaties worden aangevraagd. 
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?
In maart, april en mei staan er drie sessies gepland voor monitoring 

en het maken van een kwaliteitsslag, in samenwerking met KWINK en 

domeinspecialisten. Rixt is hierbij betrokken als tandemdirecteur. Wat valt op?  De voorbereiding voor de eerste sessie is ruim op tijd gestart. 

Domeinspecialisten worden actief betrokken, en de samenwerking 

verloopt goed. Er is nieuwsgierigheid naar hoe zij de sessies zullen 

ervaren. Het is gelukt om dit jaar 9 bijeenkomsten te plannen, ondanks 

volle agenda’s. De betrokkenheid en commitment zijn duidelijk aanwezig.

Kerndoel
In 2024 is de Friese Aanpak de Bibliotheek 
op School (dBos) omarmd. In 2025 focussen 
we op het monitoren van de voortgang en 
doorontwikkeling van de kwaliteit van dBos 
in Fryslân. We verdiepen ons in expertise, 
ouderbetrokkenheid, digitale geletterdheid 
en meertaligheid. Het doel is om dBos PO 
in elke bibliotheek te implementeren en te 
voldoen aan de afgesproken kwaliteitseisen.

ContactpersoonSanne de Boer

Wat is de status?     



Provinciale uitrol dBos MBO/HBO

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Half maart is de samenwerkingsovereenkomst dBos getekend met 
NHL Stendenen eind maart is er ook een definitief akkoord gekomen 
op de samenwerkingsovereenkomsten dBos voor de Firda-locaties 
Leeuwarden (Stadionplein) en Drachten.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?Met het ondertekenen van de samenwerkingsovereenkomsten is de ontwikkeling en uitvoering van de programma’s op deze onderwijsinstellingen formeel van start gegaan. Komende maanden 
gaan we verder met ontwikkeling en uitvoering. 

Kerndoel
We willen samenwerken met het beroepsonderwijs in Fryslân om de taal- en leesvaardigheid van studenten te verbeteren. Dit omvat ook de toekomstige leesbevorderaars van de pabo en mbo-opleidingen, waarbij we hen de tools geven om de taalontwikkeling van kinderen te bevorderen. In 2024 zijn de voorbereidingen gestart voor een provinciale samenwerking met mbo Firda en pabo NHL Stenden. In 2025 beginnen we met de uitvoering.

Contactpersoon
Roos Franken
Bert Deuling

  

Wat is de status?    

Friese aanpak Voortgezet onderwijs 
(VO)

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

Dit traject start in Q3, als Roos (Adviseur Taal & Leesbevordering) weer 

terug is van zwangerschapsverlof.

Kerndoel
Dit project richt zich op het verbeteren van 

taal- en leesvaardigheid en het verhogen van 

de leesmotivatie bij VO-leerlingen. In 2025 

starten we met het ontwikkelen van een 

provinciaal dBos VO-aanbod, met focus op 

netwerk, beleid en expertise. Het doel is een 

concrete uitwerking van alle bouwstenen, 

inclusief een financiële onderbouwing, 
ondersteund door alle Friese bibliotheken.

Contactpersoon
Roos Franken
Bert Deuling

  

Wat is de status?    

taal | 
educatie



Sloop dit Boek

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

•  Het werkboek voor de leerlingen zal uitgegeven worden door 

uitgeverij Elikser.
•  Onze vormgever Hester heeft een eerste concept vormgeving 

ontwikkeld.
•  Het voorwoord van de docentenhandleiding zal geschreven worden 

door prof. dr. Roel van Steensel.

•  Het eerste concept van de lessenserie is af en gedeeld met docenten, 

leesconsulenten en andere meelezers.

•  We zijn druk bezig met het verzamelen en bundelen van fragmenten.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

•  Vanuit het concept vormgeving zal de huisstijl vastgesteld worden.

•  Er wordt een flyer gemaakt waarmee de leesconsulenten de 

lessenserie aan de scholen kunnen aanbieden.

•  De fragmenten zullen worden vastgesteld (getoetst op diversiteit 

en inclusie).
•  Er wordt een training gepland en ontwikkeld voor de leesconsulenten.

 Wat valt op?  
Iedereen die in aanraking komt met dit project is enthousiast en ziet 

de meerwaarde.

Kerndoel
‘Sloop dit boek’ brengt leerlingen op 

een speelse wijze in aanraking met rijke 

teksten. Door de leesaversie, soms zelfs 

leesangst, serieus te nemen, verkleinen 

we de leesweerstand en wakkeren 

we leesplezier aan. Met sloop- en 

schrijfopdrachten laten we leerlingen 

(reflecteren op) lezen en bouwen we aan 

hun zelfvertrouwen. We ontwikkelen een 

werkboek, lessenserie en handleidingen 

voor docenten.

Contactpersoon
Berber van der Wal

Wat is de status?    

taal | 
educatie

Volgende maand in de  
spotlight

  Basisvaardigheden

 Collectie

 Digitaal burgerschap

  Leven Lang Ontwikkelen

  Marketing


